	論文中文摘要：
	本研究透過BEKK-GARCH模型探討中美貿易戰下人民幣在東協國家之外匯市場是否具有金融傳導現象以及更大的波動度。本研究所使用的資料包含六個東協國家(印度、馬來西亞、菲律賓、新加坡、泰國及越南)對中國及美國之匯率市場資料。此外，本研究亦將研究期間區分為兩個期間，一為2014年1月1日至2018年3月21日之中美貿易戰前期間，另一為2018年3月22日至2019年12月31日之中美貿易戰期間。藉由時間的劃分，瞭解不同期間下之影響力是否有所不同。
本研究之實證結果顯示以下結論：一為東協國家貨幣與人民幣之間在貿易戰期間有金融傳導的現象﹔另一為隨著中國與東協國家貿易關係日益漸增，東協外匯市場在中美貿易戰下所受到中國的外匯市場波動度影響較貿易戰前的影響更為顯著。

	論文外文摘要：
	This study investigates whether the RMB has the effect of financial contagion on ASEAN currencies and has greater volatility in ASEAN foreign exchange markets under US-China trade war. BEKK-GARCH is used as a research model to figure out the impact on the ASEAN foreign exchange markets under US-China trade war. The data includes the six selected ASEAN foreign exchange markets (Indonesia, Malaysia, Philippines, Singapore, Thailand and Vietnam), and foreign exchange markets in US and China. In addition, we divided the sampling period into two different time periods, which were from January 1, 2014 to March 21, 2018 and from March 22, 2018 to December 31, 2019. By dividing the time, we can research the influence on ASEAN foreign exchange markets before and during the trade war.
The research has the following contributions to the existing literature. Firstly, the empirical results suggest that the ASEAN currencies and RMB are much more interlinked during the trade war, which provide support that the effect of financial contagion has impacted on ASEAN foreign exchange markets from China’s foreign exchange market during US-China trade war. Secondly, as the fast development of relationship between China’s and ASEAN foreign exchange markets, another result suggests that ASEAN foreign exchange markets have greater volatility during the trade war, which indicate that the impact of China’s foreign exchange market on the volatility of ASEAN foreign exchange markets is greater during US-China trade war.


